
      
 
 
 
 
 
    
 
 
     Stockholm 2023-05-24 
 
      
Kallelse till styrelsemöte i Bohusläns Gille 
 
Tid:       söndag den 4:e juni 2023 kl. 16:00 
Plats:   Digitalt via Zoom 
 
 
 
Dagordning: 
 

1. Mötets öppnande samt val av ordförande och sekreterare. 
 

2. Val av justeringsman och val av ersättare vid vakans av ordinarie styrelseledamöter 
 

3. Fråga om kallelse skett i behörig ordning 
 

4. Föregående protokoll (2023-02-07, 2023-03-26) (Bifogas) 
 

5. Utvärdering vårmötet 
 

6. Sommarutflykten. Lägesrapport 
 

7. Planering av möten 2024. Datum, föredragshållare, förslag (Se bilaga tidigare lista) 
 

8. Inval av nya medlemmar. (Underlag skickas ut separat) 
 

9. Övriga frågor (Tryckning kuvert, tilläggsblad matrikeln) 
 

10. Nästa möte enligt tidigare beslut: torsdag den 5 oktober kl. 17:30 i lokalen ”Utsikten” 
ovanför Betlehemskyrkan, Rehnsgatan 20, 6 trappor. 

 
______________________________________________________ 

 
Tacksam om du kan meddela mig per e-post eller telefon både om du kommer att delta 
eller ej,  
 
Med vänlig hälsning 
Brita Ullman/sekreterare Mobil 0703 47 37 94  Epost: ullmanb45@gmail.com 
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Protokoll 
 
fört vid styrelsemöte i Bohusläns Gille i Stockholm den 7 februari 2023. 
Plats: Lokalen ”Utsikten” ovanför Betlehemskyrkan, Rehnsgatan 20, 6 trappor 
 

Närvarande: 
 
Funktionärer 
Hakon Långström ordförande   
Anne Scherman v. ordförande 
Åke Jansson  skattmästare 
Carina Wallmark klubbmästare 
Brita Ullman  sekreterare  
 
Styrelseledamöter  
Ann Bengtson, Mats-Erik Hedenström, Gunilla Jönsson, Michaël Koch, Magnus Rådahl med på länk 
 
Suppleanter Christian Flodin, Elisabeth Sandström 
 
Valberedning: Sven Laurell och Ensio Andersson  
  
Adjungerad: Johannes Rudberg Framtidsgruppen 

 
Ej närvarande: 

Styrelseledamot Maria Isacsson 
Suppleanter: Annika Arnström,  
Hedersledamot: Dick Börjesson, Gustaf Holmius, Hans Thormar 
Valberedning: Riborg Ericson 
 
 
§ 1 Mötets öppnande 
Ordföranden öppnade mötet och ordinarie sekreterare tjänstgjorde.  
 
§ 2 Val av justerare. 
Styrelsen valde Gunilla Jönsson som justerare.  
 
§ 3 Fråga om kallelse skett i behörig ordning 
Styrelsen konstaterade att kallelse skett i behörig ordning. 
 

§ 4 Protokoll från föregående möten 
Föregående protokoll från 2022-10-18 godkändes och lades till handlingarna. 
 
§ 5 Årsredovisning 2022 
Skattmästaren redogjorde för resultatet 2022 som visar på ett stort underskott på – 292 773. Orsaken 
är extra kostnader för ny hemsida, tryckning av ny matrikel samt att kostnaderna för årets 
sammankomster också varit ovanligt höga. Subventionen för måltider har legat över 70 % men 
aktieutdelningarna har inte ökat i motsvarande grad. Både Hemsida och matrikel var nödvändiga 
utgifter då de hade fallit för ”åldersstrecket” och måste ersättas. 
 
Styrelsen beslöt att årsredovisningen för år 2022 kunde presenteras på Årsmötet för godkännande. 
 
 
 
 
 

      



 
§ 6 Aktieportfölj per 2022-12-31 
Aktievärdet per sista december var 6 841 505,74 (8 133 726,61) vilket är en minskning med 15,9 %, 
vilket ändå är ett bra jämfört med hur aktiemarknaden har utvecklats under året.  
 
§ 7 Förvaltningsberättelse för år 2022 
Styrelsen godkände förvaltningsberättelsen för utskick till Årsmötet och medlemmarna. 
 
Efteråt har Carina Wallmark inkommit med en rättelse. Två medlemmar har strukits enligt § 4 i 
stadgarna och texten blir då: 
Gillet har under året fått 18 nya medlemmar, 10 har avlidit och 9 har lämnat Gillet. Antal medlemmar var 
179 vid årets utgång. 
 
§ 8 Kommentarer till årsbokslut, subventionsgrad måltider. Beslut om budget och 
medlemsavgift för år 2024. 
Styrelsen beslöt föreslå årsmötet att medlemsavgiften skall vara oförändrad 100 kr/medlem för år 2024. 
 
Styrelsen fastslog att vi måste sänka subventionsgraden för att inte tvingas sälja av delar av vårt 
aktiekapital. Efter en del diskussioner beslöt styrelsen att: 
- Höja medlemmarnas måltider från 300 kr till 400 kr och gästpriset från 400 kr till 600 kr. 
- Införa vinpaket som medlemmar och gäster kan välja samt skall betala för. Ingen subvention här. 
Magnus Rådahl fick i uppdrag att fråga källarmästaren på Odd Fellows om det är möjligt att hantera 
vinpaket. 
 
Detta skall presenters på årsmötet. Ändring kommer verkställas efter årsmötet och framöver så länge 
behov finns. Dvs start från vårmötet enligt styrelsens förslag. 
 
Skattmästaren tar fram ett nytt budgetförslag för 2023 efter de ändrade förutsättningarna. (Bifogas) 
 
§ 9 Valberedningens förslag 
Sven Laurell, sammankallande i valberedningen, informerade styrelsen om det förslag som kommer att 
presenteras på årsmötet. 
 
§ 10 Kommande medlemsmöten. 
Klubbmästaren informerade om menyn till årsmötet den 4/3 och att vi får musikalisk underhållning efter 
årsmötesförhandlingarna. 
Vårmöte den 29/4 kommer vår medlem Osborn Hogevik hålla föredrag om stenhuggeriet i Bohuslän 
Höstmötet den 11/11 får vi ett föredrag av Ellen Mattsson som innehar stol nr 9 i Svenska Akademin 
 
§ 11 Sommarutflykt 7/8 2023 
Mats-Erik Hedenström hade skickat ut preliminärt programförslag inför styrelsemötet. Sevärdigheterna 
är spridda geografiskt så förslaget är en guidad busstur. Styrelsen gav kommittén klart godkänt att 
fortsätta med planeringen. 
 
§ 12 Studiebesök Stockholms stadsarkiv Liljeholmskajen den 16/3. 
Max 15 personer kan komma. När inbjudan skickats ut blir det ”först till kvarn” som gäller. Anne 
Scherman förslog att man skulle anmäla sig på den nya hemsidan så får vi testa hur det fungerar och 
fick OK från styrelsen 
 
§ 13 Hemsidan 
Ny hemsida har installerats. Man kan nu gå in och se sina egna uppgifter då den är kopplad till vårt 
medlemsregister i Föreningshuset. 
Man kan också göra en ansökan om medlemskap direkt i hemsidan vilket redan används av flera 
personer. 
Framtida möjligheter kan vara att lägga in matrikel åtkomlig för medlemmarna. 
 
§ 14 Framtidsgruppen  
Framtidsgruppens rapport hade skickat ut till styrelsen med många goda förslag som kommer ligga 
tillgrund för det fortsatta arbetet. 
 
 
 
 
 
 
 
 



§ 15 Inval nya medlemmar 
Följande 13 personer invaldes enhälligt av styrelsen: 
 
Andersson Thomas 
Aspén Margareta  
Berglin Lennart                    
Bergman Louise 
Engstrand Kristina 
Florén Ulrika              
Gillberg Wallner Marianne 
Gustafsson Britt 
Norberg Ronny                  
Norlin Ann 

Siberg Anders 
Siberg Marie-Louise 

Simonsson Birgitta 

 
§ 16 Övriga frågor 
Arkivering: Gillets äldre pärmar mm kommer inom kort att lämnas till Stockholms Stadsarkiv 
Liljeholmskajen för arkivering. 
 
Folkdräkt: Anne Scherman har fått en mejlfråga från Elisabet Forswall Åman om vi vill ha en folkdräkt 
som hon kan skänkas till oss. Styrelsens svar var att vi tyvärr ej kan ta hand om en sådan gåva. Anne 
skickar mejlsvar samt tipsar om andra möjliga intressenter. (Ex. webbplatsen Folktdräktsmarknad) 
 
Stipendium: Sven Laurell tog upp frågan om information över vårt stipendium för 2023. Information 
kommer att skickas till lokala gymnasieskolor i Bohusläns samt annons sättas in i följande tidningar: 
Strömstads Tidning, LyskekilsPosten, Bohuslänningen, Kungälvsposten, ST tidningen.   
 
Styrelsen godkände förslaget. 
 
§ 17 Nästa styrelsemöte 
Nästa styrelsemöte blir ett konstituerande styrelsemöte i samband med årsmötet. Datum bestäms då. 
 
 
§ 18 Ordförande avslutade därefter mötet och tackade styrelsen för dagens möte samt för många års 
trevligt samarbete då han kommer att avgå på årsmötet. Styrelsen tackade också ordförande för det 
goda samarbetet.   
 
 
 
_____________________________  ______________________________ 
Sekreterare Brita Ullman       Ordförande Hakon Långström 
    
 
 
___________________________ 
Justerare Gunilla Jönsson 
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Protokoll 
 
fört vid styrelsemöte i Bohusläns Gille i Stockholm den 26 mars 2023 kl. 16:15 
Plats: Digitalt, Zoom 
 

Närvarande: 
 
Funktionärer 
Johannes Rudberg ordförande   
Anne Scherman v. ordförande 
Åke Jansson  skattmästare 
Magnus Rådahl klubbmästare 
Brita Ullman  sekreterare  
 
Styrelseledamöter  
Ann Bengtson, Mats-Erik Hedenström, Maria Isacsson, Gunilla Jönsson, Michaël Koch, Carina 
Wallmark 
 
Suppleanter Christian Flodin, Elisabeth Sandström 
 
Valberedning: Hakon Långström 
 

Ej närvarande: 
Suppleant: Annika Arnström, 
Hedersledamot: Dick Börjesson, Gustaf Holmius 
Valberedning: Sven Laurell och Ensio Andersson 
 
 
§ 1 Mötets öppnande samt val av ordförande och sekreterare. 
Ordföranden öppnade mötet och ordinarie ordförande och sekreterare tjänstgjorde.  
 
§ 2 Val av justerare samt val av ersättare vid vakans av ordinarie styrelseledamöter 
Styrelsen valde Gunilla Jönsson som justerare. Alla ordinarie styrelseledamöter var närvarande. 
  
§ 3 Fråga om kallelse skett i behörig ordning 
Styrelsen konstaterade att kallelse skett i behörig ordning. 
 

§ 4 Protokoll från föregående möten 
Föregående protokoll från 2023-02-07 godkändes och lades till handlingarna.  
 
§ 5 Ekonomiska läget 
Skattmästaren informerade om att 500 Epiroc-aktier har sålts för 101 tkr. Detta för att betala räkningen 
för årsmötet.  
 
§ 6 Inbjudan till vårmöte och sommarutflykt 2023. Priser och program 
På Vårmötet har vi den egna medlemmen Osborn Hogevik som föredragshållare och till Höstmötet 
kommer Ellen Mattsson. 
 
Priser: 
För att slippa sälja av fler aktier som kan vara vanskligt just nu enligt skattmästaren, så diskuterades 
frågan om höjd egenavgift för de kommande mötena. Magnus Rådahl har också haft samtal med 
källarmästaren Björn Widell på Odd Fellows, om möjligheten att betala separat för vinpaket. Att 
särredovisa vin/vinpaket visade sig vara mycket svårt att administrera. Så detta fick slopas. 
 

      



Efter en lång diskussion om bl.a. för och efterrättsviner, choklad till kaffet mm. beslöt styrelsen att höja 
egenavgiften från 300 till 500 kr där vinpaketet ingår. Gäster betalar 500 kr + 200 kr = 700 kr.  Beslutet 
var enhälligt. Magnus Rådahl skall också se om möjligheten att få ett kostnadstak på 1 250 kr/kuvert. 
Detta skulle kunna vara möjligt om vi höll oss till  en meny kopplat till säsong enligt källarmästaren. 
Årsmötet i år kostade 1 400 kr/kuvert. 
Egenavgiften kan också ändras över tid både upp och ner, beroende på hur inkomsterna ser ut. Detta i 
enlighet med subventionsstrategi fastställd av styrelsen 2014. 

 
Sommarutflykten måndag den 7/8: Mats-Erik Hedenström informerade om programmet. Vi kommer att 
åka med guidad buss. Detta begränsar antalet då en buss tar max 56 personer. Problem om fler 
anmäler sig då det då behövs två bussar med guider. 
Följande beslutades:  
1. Information om sommarutflykten skickas per mejl i april/maj med länk till hemsidan där man kan läsa 
hela programmet, men ingen anmälan här. 
2. Mejl  om anmälan skickas ut i maj/juni där man anmäler sig genom att betala in avgiften. Ingen 
preliminär anmälan då detta tidigare skapat problem. Om vi bara har en buss så blir det ”först till kvarn” 
modellen. 
3. På vårmötet lämnas information om sommarutflykten  
 
§ 7 Framtidskommittén 
Den rapport som tagits fram av arbetsgruppen fick lovord av styrelsen.  
 
Till nästa styrelsemöte föreslogs att en förkortad version skulle tas fram som kan skickas ut till alla 
medlemmar. Ordförande åtog sig uppdraget i dialog med övriga medlemmar i kommittén som lade fram 
dokumentet. Rapporten skall också tas upp på Höstmötet. 
 
Ordföranden nämnde möjligheten att en arbetsgrupp tillsätts för att driva det fortsatta arbetet, men inget 
sådant beslut fattades nu. 
 
Frågor som också diskuterades var eventuellt maxantal medlemmar samt åldersgräns för unga 
medlemmar. 
 
§ 8 Inval nya medlemmar 
Följande sex medlemmar invaldes enhälligt av styrelsen: Eva Hallman, Fredrik (Peppe) Nordenskjöld, 
Ingrid Jerneck, Staffan Jerneck, Ulla Gave och Jean-Louis Gave 
 
§ 9 Övriga frågor: 
Hemsidan: Stor uppskattning av nya hemsidan. Mycket läggs upp här och är därmed lättillgängligt för 
alla. Förslag lämnades att även lägga upp förslagen på framtida föredragshållare.  
Hans Thormar har begärt utträde p.g.a. missnöje med budgeten bl.a. Åke Jansson, Hakon Långström 
och Brita Ullman har haft samtal med honom.  
Styrelsen beslöt att ordförande Johannes Rudberg skall ta ett samtal med honom och fråga om han 
möjligen kan skriva något kort om sin tid som skattmästare i Gillet som ett bidrag till vår  dokumentation 
i Gillets arkiv. 
Vårt stipendium: Inget nytt. Sven Laurell kommer att annonsera och Ann Bengtsson tar hand om 
ansökningarna när de kommer. 
 
§ 10 Nästa styrelsemöte: söndag den 4 juni kl.16:00. Digitalt möte. 
  torsdag den 5 oktober kl. 17.30. Fysiskt möte. 
 
 
§ 11 Ordförande avslutade därefter mötet  
 
 
 
_____________________________  ______________________________ 
Sekreterare Brita Ullman       Ordförande Johannes Rudberg 
    
 
 
___________________________ 
Justerare Gunilla Jönsson 
 
 
 
 



Bohusläns Gille i Stockholm : Föreläsare.

2023-05-19

FÖRESLAGNA FÖRELÄSARE

FÖRELÄSARE BESKRIVNING FÖREDRAGSDATUM BOKAD

Ellen Mattson Ledamot av Svenska Akademien (debut 20 dec-2019). Bor i Ljungskile. Hennes författarskap har huvudsakligen 
bohuslänska motiv, se romaner som Snö, Sommarleken, Tornet och fåglarna, Glädjestranden. Författare i andra 
generationen. Hennes far Olle Mattson skrev bl a Briggen Tre Liljor.  (https://www.svenskaakademien.
se/press/nya-ledamoter-i-svenska-akademien-1)

2023-11-11

Per Iko "James VI:s resa genom Bohuslän"

Henrik Harnevie Om konserv- och konservburksindustrin och dess betydelse för Lysekils utveckling

Göran K Hansson ”När jag ringt och meddelat nobelpristagare” + aktiv i Vikarvet

Göran Malmstedt Professor i historia i Göteborg. Har bl a skrivit "En förtrollad värld : förmoderna föreställningar och bohuslänska 
trolldomsprocesser 1669-1672" (http://libris.kb.se/bib/22123865)

Anders Johansson Journalist på DN i 35 år. Född 1942. Har bl a skrivit "De glömda blockadbrytarna : krigsdramatik på svenska 
västkusten 1939-45" (http://libris.kb.se/bib/19090828)

Gunnar Klasson Bor i Uddevalla, är f.d direktör vid Gustafsbergsstiftelsen och kännare av det gamla Uddevalla. Outtröttlig 
bloggare i ämnet på uddevallabloggen.se. Skulle säkert kunna tala antingen om ”Gustafsberg förr och nu” eller 
annat ämne om Uddevalla, eventuellt även om I17 (där han varit anställd).

Per-Henrik Berthelius Bor i Särö och är Sveriges främste samlare av böcker om Bohuslän. Har gett ut den magnifika boken 
Bohuslänsk samling : en kommenterad och illustrerad katalog över böcker om Bohuslän : från 1600-talets 
tillfällestryck till dagens hembygdsskildringar (http://libris.kb.se/bib/11611752) på mer än 800 sidor. 

Stefan Edman Detaljer om uppgift här (från Ljungskile) gjorde succé på Gillet våren 2018 när han kåserade och visade bilder 
om sin senaste bok. Jag skulle gärna se att han återkom så småningom om vi och han vill. Ett givet ämne 
skulle kunna vara det intressanta Bredfjället innanför Ljungskile, som han är en oöverträffad kännare av.

Ulla Karlström och Lars Rydbom Byggnadsantikvarier vid Bohusläns museum som nyligen publicerat "Byggnadsinventering i centrala Strömstad" 
(http://libris.kb.se/bib/17831313). Skulle kanske kunna tala med allmän vinkel på bohuslänsk byggnadskultur 
eller kanske specifikt om Strömstads historiska bebyggelse.

Viveka Overland Mångårig medarbetare vid Bohusläns museum. "Viveka Overland höll en lysande föreläsning om Bohus 
Sticknings ärorika historia."  https://vintagemannen.wordpress.com/2016/02/25/nar-kvalitet-lyser-igenom-
bohus-stickning/



Bohusläns Gille i Stockholm : Föreläsare.

2023-05-19

FÖRESLAGNA FÖRELÄSARE

FÖRELÄSARE BESKRIVNING FÖREDRAGSDATUM BOKAD

Bengt Kristensson Uggla "Kyrkobyggnadens hemligheter"

Henrik Alexandersson Soten : en bohuslänsk kulturhistoria från Hållö till Väderöbod/ Henrik Alexandersson, Ulf Nyrén (Diagonal 
Information AB,2019)

Staffan von Arbin https://www.gu.se/om-universitetet/hitta-person/staffanarbin "Staffan von Arbin är marinarkeolog vid 
Institutionen för historiska studier, Göteborgs universitet. Dykningarna ingår i hans avhandlingsarbete som 
handlar om medeltidens maritima transportgeografi i Bohuslän." Medeltidsskepp hittat utanför Fjällbacka | 
Göteborgs universitet (gu.se) https://www.svt.se/nyheter/lokalt/vast/medeltida-skepp-hittat-utanfor-fjallbacka-
ett-viktigt-fynd

Karin Askberger Har (2022) skrivit boken "De stickade för Bohus Stickning". Se artikel i Strömstad tidning 27 augusti 2022, 
återgiven av AngoraGarnet i FB

Bodil Tingsö Har gjort filmen "Havets silver - om mod och längtan i jakten på sill" https://www.youtube.com/watch?v=3LmfYXs8XvM

Elisabeth Kaldén Har skrivit den nyss utkomna boken: "Käringön: fiskeläget, händelserna, människorna". https://kalden.se/

Pernille Silferberg Bohusstickning som nu åter har blivit mycket efterfrågat är ju ett intressant tidsdokument. 
Tack vare Pernille Silferberg i Strömstad så lever detta vidare.

Svante Lysén Svante Lyse'n är en duktig filmare som ochså gjort en ny dokumentär om Käringön- en utpost i havet. Han har tidigare gjort en film Bohuskust.
Han är en duktig berättare. https://www.youtube.com/watch?v=CemxErUAVAY



NYA MEDLEMMAR 2023-06-04   – sammanställning styrelseunderlag 

 

Martina Barnevik Olsson 

Jonas Olsson 

Katarina Ekman 

Yvonne Lundgren 

Marianne Reuterskiöld (Foto saknas) 

Madeleine Ödlund, tidigare ansökan på blankett dec 2022 
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